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Zápisnica zo zasadnutia  
Akademického senátu 23.09.2022 

 
Forma zasadnutia: prezenčná, Ventúrska 3 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Hostia:  
doc. M. Heinzová, ArtD. – rektorka,  
prof. I. Čierniková, ArtD. – dekanka HTF  
doc. J. Meričko, ArtD. – prodekan HTF 
PROGRAM zasadnutia: 

1. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Zásady voľby kandidáta na rektora Vysokej školy 
múzických umení v Bratislave a prijatia návrhu na odvolanie rektora Vysokej školy 
múzických umení v Bratislave 

2. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Zásady výberového konania na obsadzovanie 
pracovných miest vysokoškolských učiteľov,  pracovných miest výskumných a umeleckých 
pracovníkov, funkčných miest  profesorov a docentov a funkcií vedúcich zamestnancov 
Vysokej školy múzických umení v Bratislave a jej fakúlt 

3. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút VŠMU 
4. Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Študijný poriadok Hudobnej a tanečnej fakulty 

VŠMU 
5. Rôzne: Nominácia zástupcu študentov do Správnej rady IGP 

 

Všetky dokumenty, ktoré boli predmetom rokovania boli senátorom zaslané pred zasadnutím 
AS VŠMU ako súčasť pozvánky.  

V poradí 5. zasadnutie Akademického senátu VŠMU (ďalej len „AS“) otvorila a viedla jeho 
predsedníčka doc. Lucia Papanetzová, ArtD. (ďalej len „predsedníčka AS“). V úvode privítala 
členov AS a oznámila, že AS je uznášaniaschopný. Za druhého overovateľa zápisnice navrhla 
zástupcu študentskej časti AS Filipa Šandalu a vyzvala členov aby hlasovali. 

Hlasovanie: 
Počet prítomných: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
Členovia AS VŠMU jednomyseľne schválili Filipa Šandalu za druhého overovateľa zápisnice. 
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Predsedníčka AS vyzvala členov AS na zmenu alebo doplnenie programu. Do bodu 5 Rôzne 
doplnila Voľbu kandidátov na členov Správnej rady VŠMU a navrhla, aby bol tento bod 
prerokovaný ako prvý. K návrhu programu zasadnutia neboli vznesené žiadne ďalšie 
pripomienky. Predsedníčka AS dala hlasovať za aktualizovaný program podľa podaného návrhu. 

 
Návrh doplnenia programu: 
Bod č. 5 -  Rôzne 
a) Voľba kandidátov na členov Správnej rady VŠMU 
b) Nominácia zástupcu študentov do Správnej rady IGP 
 
Hlasovanie: 
Počet prítomných: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
AS VŠMU schválil aktualizovaný program zasadnutia.  

Pozn.: Na zasadnutie AS prišli pozvaní hostia prof. I. Čierniková, ArtD. - dekanka HTF a prodekan 
HTF doc. J. Meričko, ArtD. (Podľa rokovacieho poriadku AS VŠMU, Čl. 2 bod. č. 14 sú zasadnutia 
AS VŠMU verejné, preto sa hostia mohli voľby kandidátov do Správnej rady VŠMU zúčastniť bez 
hlasovacieho práva).  

 
K bodu 5 

a) Voľba kandidátov na členov  Správnej rady VŠMU 

Volebná komisia bola navrhnutá v zložení:  

doc. Katarína Mišíková, PhD. 
Mgr. Zuzana Mojžišová, PhD. 
Mgr. Vladimír Slaninka 
Všetci traja členovia s nomináciou súhlasili. Za skrutátora bol zvolený Mgr. V. Slaninka. 
Predsedníčka vyzvala členov AS aby za návrh zloženia komisie hlasovali. 
 
Hlasovanie: 
Počet prítomných: 12 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržali sa: 1  
 
AS VŠMU zvolil volebnú komisiu v zložení doc. Katarína Mišíková, PhD., Mgr. Zuzana 
Mojžišová, PhD.,  Mgr. Vladimír Slaninka 
 

AS VŠMU prerokoval návrhy kandidátov na členov správnej rady VŠMU v zmysle § 40 ods. 3 až 
5 zákona č. 131/2002 z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov. Po krátkej diskusii AS VŠMU pristúpil k tajnému hlasovaniu. Z dôvodu 
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omeškania členky AS z komory študentov, bola voľba kandidáta študentskou časťou AS 
presunutá na neskôr.  

V systéme MŠVVaŠ boli zaregistrovaní títo kandidáti na členov Správnej rady VŠMU: 

JUDr. Allan Böhm -  nominovaný občianskym združením Z lásky k človeku 
Barbora Jurinová – nominovaná Združením tvorivej dramatiky Slovenska, n.o. 
Mgr. Mgr. Róbert Karul, PhD. – navrhnutý Slovenskou akadémiou vied 
Mgr. art Szilvia Kiss – navrhnutá Jókaiho divadlom v Komárne 
Ing. Vladimír Kohút – navrhnutý neziskovou organizáciou Icomos 
Mgr. Zuzana Kumanová, PhD. – navrhnutá neziskovou organizáciou Ornament 
Ing. , Mgr. art. Roman Maroš – navrhnutý Umeleckým súborom Lúčnica 
MUDr. Pavol Rusnák, MBA -  navrhnutý Nemocnicou AGEL Košice-Šaca a.s. 
Mgr. Roman Takáč, MBA – navrhnutý občianskym združením Terata 
 
Tajné hlasovanie: 

Kandidáti Počet hlasov 
JUDr. Allan Böhm 12 
Barbora Jurinová 0 
Mgr. Mgr. Róbert Karul, PhD. 0 
Mgr. art Szilvia Kiss 0 
Ing. Vladimír Kohút 12 
Mgr. Zuzana Kumanová, PhD. 0 
Ing. , Mgr. art. Roman Maroš 0 
MUDr. Pavol Rusnák, MBA 0 
Mgr. Roman Takáč, MBA 0 

 

AS VŠMU tajným hlasovaním zvolil 2 kandidátov na členov Správnej rady VŠMU, JUDr. A. 
Böhma a Ing. V. Kohúta.  
Z dôvodu ospravedlneného omeškania I. Zvaríkovej sa voľby kandidátov študentskou časťou do 
AS uskutočnili po prerokovaní bodu č. 4.  

 
K bodu 4 
Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Študijný poriadok Hudobnej a tanečnej fakulty VŠMU 
 
Predsedníčka požiadala dekanku HTF prof. I. Čiernikovú, ArtD. (ďalej len dekanka HTF) o krátky 
predslov k ŠP HTF, ktorý schválil akademický senát HTF dňa 06.06.2022. Dekanka HTF 
informovala členov AS, že Študijný poriadok HTF prešiel niekoľkými významnými zmenami. Bol 
upravený a zosúladený podľa aktuálnej legislatívy a novej akreditácie študijných odborov HTF. 
Na základe odporúčania študijnej referentky, dekanka HTF požaduje ešte upraviť čl. 40 v bode 
5, a to počet dní (z 30 na 15) kedy má dekan povinnosť oznámiť termín obhajoby dizertačnej 
práce. 

doc. J. Meričko, ArtD. – nadviazal na slová dekanky HTF a potvrdil, že študijný poriadok bol 
upravený podľa aktuálnych legislatívnych zmien. O študijný poriadok sa opierajú pri svojej práci 
nie len pedagógovia, ale aj študenti. Má za to, že je pri riešení problémov je ŠP HTF veľmi 
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nápomocný. Úprava študijného poriadku prebehla už niekoľko krát, tentokrát sa k jeho 
úpravám vyjadrovalo aj študijné oddelenie, ktoré pomohlo práve pri riešení praktických otázok 
študijných procesov.  

Predseda AS HTF doc. Ľ. Bernáth potvrdil, že s podpredsedníčkou AS HTF doc. M. Bajuszovou, 
ArtD. sa úprave Študijného poriadku HTF dôkladne venovali a zo strany senátorov HTF neboli 
vznesené žiadne zásadné pripomienky. 

Predsedníčka AS VŠMU dala členom AS priestor na pripomienkovanie. Nikto z členov AS 
nepodal doplňujúce návrhy ani pripomienky. Členov AS vyzvala na hlasovanie za Študijný 
poriadok HTF so zmenou v článku 40 bode 5 podľa požiadaviek dekanky HTF.  

Hlasovanie: 
Počet prítomných: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
AS VŠMU jednomyseľne schválil Študijný poriadok Hudobnej a tanečnej fakulty VŠMU.  
Dekanka prof. I. Čierniková, ArtD. a prodekan doc. J. Meričko, ArtD. poďakovali a s členmi AS 
sa rozlúčili.  
 

K bodu 1 
Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Zásady voľby kandidáta na rektora Vysokej školy 
múzických umení v Bratislave a prijatia návrhu na odvolanie rektora Vysokej školy múzických 
umení v Bratislave 
 

Doc. M. Heinzová, ArtD. (ďalej len „rektorka“) v úvode informovala AS, že predkladaný 
dokument a jeho obsah sa týkajú voľby kandidáta na rektora v roku 2026. Rektorka následne 
vysvetlila členom AS časovú súslednosť schvaľovania najdôležitejších dokumentov VŠMU, ktoré 
sa viažu na voľbu kandidáta rektora a upresnila, prečo sa pri najbližšej voľbe rektora 
(06.03.2023) bude postupovať podľa doterajších postupov uvedených v Štatúte VŠMU. 

Predkladaný dokument pripravovala právnička VŠMU a vychádza z novely VŠ zákona. Rektorka 
v krátkosti zhrnula najdôležitejšie body zásad a predsedníčka AS otvorila k uvedenému bodu 
diskusiu.  

Do diskusie sa viackrát zapojila doc. K. Mišíková, PhD., ktorá podala návrh, aby v čl. 3  ods. 1 bod 
c) bolo v základných kritériách /požiadavkách na kandidáta na rektora VŠMU uvedená iba „prax“ 
nie „všeobecná prax“. Členovia senátu túto myšlienku podporili. 

doc. K. Mišíková, PhD. vyslovila nesúhlas s podmienkou uvedenou v čl. 3 v bode 7, a to; 
...„V opakovaných voľbách na kandidáta na rektora VŠMU sa nemôžu uchádzať o funkciu 
rektora VŠMU uchádzači, ktorí neuspeli v predchádzajúcej voľbách kandidáta na funkciu 
rektora VŠMU.“ 
K téme prebehla krátka diskusia, rektorka vysvetlila prečo vedenie VŠMU zvolilo uvedenú 
formuláciu a postup pri výbere kandidáta.  doc. Ľuboš Bernáth, ArtD. poznamenal, že neúspešný 
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kandidát, ktorý nebol zvolený za rektora dvakrát po sebe, stráca dôveryhodnosť. Zmysel tejto 
definície je preto opodstatnený.  

Pozn.: počas diskusie prišla na zasadnutie I. Zvaríková. 

doc. K. Mišíková, PhD. ďalej poznamenala, že ak odvolanie rektora VŠMU možno uskutočniť aj 
mimo spoločného zasadnutia Akademického senátu VŠMU a Správnej rady VŠMU (čl. 5 bod. 4) 
je potrebné definovať aká forma zasadnutia je prípustná a za akých okolností. Rektorka 
upozornila, že táto definícia vychádza zo zákona a je jeho priamou citáciou.  

Predsedníčka AS poďakovala za pripomienky, ukončila diskusia a požiadala členov aby za 
predkladaný dokument hlasovali v znení navrhnutej zmeny v čl. 3 ods. 1 v bode c) ako je v 
zápisnici vyššie uvedené.  

Hlasovanie: 

Počet prítomných: 13 
Za: 13 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
AS VŠMU jednomyseľne schválil Zásady voľby kandidáta na rektora Vysokej školy múzických 
umení v Bratislave a prijatia návrhu na odvolanie rektora Vysokej školy múzických umení 
v Bratislave. 
 

K bodu 2 
Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Zásady výberového konania na obsadzovanie 
pracovných miest vysokoškolských učiteľov,  pracovných miest výskumných a umeleckých 
pracovníkov, funkčných miest  profesorov a docentov a funkcií vedúcich zamestnancov Vysokej 
školy múzických umení v Bratislave a jej fakúlt 
 

Rektorka informovala, že väčšina ustanovení, ktoré sú zavedené v predkladanom dokumente 
vychádza z novely VŠ zákona. Z obsahu vybrala len najdôležitejšie body, ktoré boli v dokumente 
upravované príp. doplnené a informovala o nich. Po krátkom predslove rektorky, predsedníčka 
AS otvorila diskusiu.  

Filip Šandala sa zaujímal, či vo Výberovej komisii na obsadenie pracovného miesta 
vysokoškolského učiteľa vo funkcii hosťujúci profesor, odborný asistent, asistent, lektor, 
pracovného miesta vedeckého pracovníka, pracovného miesta umeleckého pracovníka 
a funkcie vedúceho zamestnanca, sa nemajú právo zúčastňovať aj študenti, tak ako je to 
v prípade výberovej komisie na obsadzovanie miest profesorov a docentov. Vyjadril záujem, 
aby sa pri týchto výberových konaniach, kvôli transparentnosti, zúčastňovali aj študenti. 
Rektorka informovala, že postup výberového konania definuje zákon,  ktorý účasť študentov 
určuje len prípade výberového konania na funkčné miesto docenta a funkčné miesto 
profesora. Vzhľadom na rozsah výberových konaní a náročnosť ich organizovania podľa  
novely zákona nepovažuje účasť študentov aj v ostatných výberových konaniach za reálne 
naplniteľnú.   
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Mgr. V. Slaninka vyjadril názor, že študentská časť by mala mať možnosť navrhnúť svojho 
zástupcu do spomínanej výberovej komisie. Prostredníctvom študentskej samosprávy 
príslušnej fakulty sa budú môcť študenti hlásiť ako pozorovatelia do Výberových komisií a od 
študentskej časti AS by tak získali mandát.  
 
Keďže účastníci diskusie nemali pripravené konkrétne znenia navrhovaných doplňujúcich 
textov, rektorka požiadala senátorov, aby jej e-mailom zaslali konkrétne návrhy, ktoré do 
predpisu žiadajú zaviesť, následne budú  konzultované s p. právničkou. 

Predsedníčka AS odročila hlasovanie o Zásadách výberového konania na obsadzovanie 
pracovných miest vysokoškolských učiteľov,  pracovných miest výskumných a umeleckých 
pracovníkov, funkčných miest  profesorov a docentov a funkcií vedúcich zamestnancov. 

Filip Šandala tiež požiadal, aby boli informácie o výberovom konaní zverejňované aj 
prostredníctvom sociálnych sietí školy. Absolventi VŠMU by sa tak jednoduchšie a rýchlejšie 
dostali k informácií. Webové sídlo školy nie je, podľa jeho názoru, dostatočnou platformou, 
ktorá by zabezpečila, aby sa podobné informácie dostali k potenciálnym záujemcom o pracovné 
miesto. AS s týmto návrhom súhlasil.  

Rektorka informovala, že podľa zákona Vypísanie výberového konania vysoká škola zverejňuje 
na webovom sídle určenom ministerstvom školstva a na úradnej výveske vysokej školy, alebo 
ak ide o miesto na fakulte, na úradnej výveske fakulty. Na zverejňovaním informácií na 
sociálnych sieťach by musel byť poverený zamestnanec školy. VŠMU zatiaľ takého 
zamestnanca nemá.  
 
doc. K. Mišíková, PhD. pripomienkovala niekoľko ďalších bodov predkladaného dokumentu, ku 
ktorým prebehla krátka diskusia, napr. navrhla, aby bol do článku 8 bod 4 doplnený text: Ak 
rektor VŠMU, resp. dekan fakulty neakceptuje poradie uchádzačov, predloží výberovej komisie 
zdôvodnenie svojho rozhodnutia. 

Rektorka s návrhom nesúhlasí, ale bude túto otázku konzultovať s dekanmi.  

Formálne zmeny budú zapracované do dokumentu.  

 
K bodu  3 
Prerokovanie a hlasovanie o dokumente: Štatút VŠMU 

Rektorka v krátkosti informovala, že v Štatúte boli ponechané pôsobnosti fakúlt, orgány fakúlt 
a obsah ich činnosti ostáva nezmenený rsp. len minimálne zmenený. Každá fakulta bude mať 
rovnako svoj vlastný štatút.  

Do organizačnej štruktúry VŠMU bol zavedený novo vzniknutý Inštitút teórie divadla filmu 
a hudby (ďalej len „ITDFH“), ktorý zastrešuje celo-univerzitný študijný program a ktorý je ďalšou 
súčasťou VŠMU. Doterajšie Centrum umenia a vedy pravdepodobne zanikne, keďže významná 
časť jeho činností bude v náplni ITDFH, najmä oblasť vzdelávania a umeleckého výskumu.  

CUV sa podľa rektorky neosvedčilo ako celoškolské riadiace, koordinačné  a programovo-
koncepčné pracovisko.  V oblasti umeleckej, ale aj napr. edičnej činnosti sú fakulty autonómne, 
majú na ňu vyčlenené prostriedky, majú svoje fakultné edičné komisie, ktoré rozhodujú 
o edičných tituloch fakúlt. Toto zostane aj v budúcnosti zachované. 
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Predsedníčka dala senátorom priestor na otázky.  

Mgr. Z. Mojžišová, PhD. sa informovala, ako bude organizačne začlenená Sekcia edičnej činnosti, 
ktorá je momentálne súčasťou CUV a poukázala na nezrovnalosti medzi Organizačným 
poriadkom VŠMU a Organizačným poriadkom CUV.   

Pozn.: zo zasadnutia odišla doc. K. Šafaříková. 

Rektorka upresnila, že Organizačný poriadok VŠMU bude aktualizovaný po registrácii Štatútu 
VŠMU. Aktualizácia sa bude týkať  aj viacerých ďalších predpisov, ktoré na štatút nadväzujú. 
Predpokladá, že bude vytvorený Štatút Inštitútu TDFH. Činnosť, ktorú vykonávala Sekcia edičnej 
činnosti je pre školu naďalej veľmi potrebná, budúce „Edičné centrum“ alebo „Edičné 
oddelenie“ by sa malo/mohlo stať súčasťou Akademickej knižnice VŠMU, ako tomu bolo 
niekoľko rokov dozadu. Táto téma bude ešte predmetom rokovania vedenia VŠMU.   

Predsedníčka AS VŠMU po ukončení diskusia vyzvala členov AS aby pristúpili k hlasovaniu. 

Hlasovanie: 

Počet prítomných: 11 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
AS VŠMU jednomyseľne schválil Štatút VŠMU. 

 
K bodu 5 
Rôzne 

a) Voľba kandidátov na členov  Správnej rady VŠMU -  študentská časť 

Volebná komisia bola navrhnutá v zložení:  

Eliška Haluzíková 
Filip Šandala 
Richard Maľa 
 
Predsedníčka AS vyzvala k tajnému hlasovaniu.  
 

Kandidáti Počet hlasov 
JUDr. Allan Böhm 0 
Barbora Jurinová 0 
Mgr. Mgr. Róbert Karul, PhD. 0 
Mgr. art Szilvia Kiss 0 
Ing. Vladimír Kohút 0 
Mgr. Zuzana Kumanová, PhD. 4 
Ing. , Mgr. art. Roman Maroš 0 
MUDr. Pavol Rusnák, MBA 0 
Mgr. Roman Takáč, MBA 0 
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Študentská časť AS VŠMU tajným hlasovaním zvolil 1 kandidáta na člena Správnej rady VŠMU, 
Mgr. Zuzanu Kumanovú, PhD. 
 

b) Nominácia zástupcu študentov do Správnej rady IGP 

Predsedníčka AS VŠMU informovala študentskú časť akademickej obce AS, že Erikovi Klimentovi 
skočil mandát v Správnej rade IGP. Študentov preto vyzvala aby si zvolili nového zástupcu do 
Správnej rady IGP.  

Po krátkej diskusii si študenti zvolili za kandidátku do Správnej rady IGP Ivanu Zvaríkovú. 

Hlasovanie: 

Prítomní: 4 
Za: 3 
Proti: 0 
Zdržali sa: 1  
 
 
Zapísala:  
Mgr. Eva Hocková 
Overili: 
Doc. L. Papanetzová, ArtD.  
Filip Šandala 


